
Terugblik 1e kwartaal 2023 oudercommissie. 
  
Per 18 Januari 2023 heeft de oudercommissie een nieuwe voorzitter gekregen, Tof 
Thissen. In de afgelopen maanden heeft men kennis met elkaar gemaakt en is er ruimte 
geschapen om aan elkaar te wennen. De roadshow (het kennismaken met de ouders in 

de oudercommissie) staat gepland. Daarnaast zal de oudercommissie op 20 mei 2023 
een strategie dag hebben om gezamenlijk stil te staan bij de rol van de oudercommissie 
– nu en in de toekomst -  plus de belangrijkste boodschappen die de oudercommissie 
over het voetlicht wil brengen. 
 
In de afgelopen maanden heeft de oudercommissie zich hard gemaakt voor gedupeerde 
ouders die deze schulden zelfstandig en zonder enige hulp hebben afbetaald. Na vele 

gesprekken met beleidmakers heeft dit geresulteerd in een tweede ongevraagd advies 
m.b.t. schulden, t.w.: “Ongevraagd advies schulden zelfstandig en zonder enige hulp 
afbetaald”. Het advies ziet erop dat alle extra kosten (buiten de hoofdsom om) worden 
gecompenseerd. Het betreft kosten die niet nodig waren geweest, wanneer zij niet zulke 
hoge KOT-terugvorderingen hadden gehad. Deze extra kosten, bij deurwaarders en 
incassobureaus gemaakt, dienen zij terug te kunnen krijgen. Dit ongevraagd advies is op 
30 maart 2023 naar DG Herstel en de Staatssecretaris gestuurd. 

 
Een positief punt dit kwartaal, is de vroegtijdige betrokkenheid en samenwerking met het 
team project “Warme opstart”, die de overstap naar de reguliere belasting en toeslagen 
vormgeeft. De adviezen, tips en aangegeven verbeteren zijn door dit team opgepakt en 
veelal verwerkt.  
De oudercommissie heeft op 13 februari 2023 een constructief gesprek gevoerd met de 
MP en de staatssecretaris. De oudercommissie heeft verbeterpunten aangedragen, 
bijvoorbeeld het voorstel wat heeft geleid tot het 2e ongevraagde advies schulden en de 
inzet van ervaringsdeskundigen. De MP heeft naar de aangedragen verbeterpunten 
geluisterd en was oprecht geïnteresseerd waar de ouders, twee jaar na hun eerste 
gesprek met hem, in het hersteltraject staan. De ouders hebben gezegd dat het echte 
psychische en lichamelijke herstel kan starten als het financiële herstel is afgerond. 
Als laatste positief punt heeft de oudercommissie in maart openhartig met de voorzitter 
CWS gesproken over de huidige stand van zaken en de toekomst van CWS. Positief is te 

melden dat CWS gebruik zal gaan maken van ervaringsdeskundigen. Hoe dat vorm krijgt 
blijft onderwerp van gesprek. 
 
Een groot punt van zorgen betreft de traagheid, stroperigheid en het systeemdenken.  
Deze zorgpunten van de oudercommissie, zijn zowel met de MP als de Staatssecretaris 
besproken:  
1/ Commissie Werkelijke Schade (CWS):   
Hier sluit de oudercommissie zich aan bij het eindadvies van de Bestuurlijke Adviesraad 

Kinderopvangtoeslag. Wees ruimhartig en houdt de menselijke maat als uitgangspunt. 
Verdere juridisering moet voorkomen worden.  
Een belangrijk punt van aandacht is ook dat in besluiten van CWS niet wordt aangegeven 
op welke gronden bezwaar al dan niet wordt gehonoreerd. Ook het tijdig en volledig 
aanleveren van dossiers blijft een groot probleem voor de ouders.  
 
2/Schulden:                                                                                                                       

Het ongevraagd advies (‘alternatief notariële acte’)  is niet overgenomen. Dit wordt 
betreurd door de oudercommissie. Het blijft voor de ouders een doorn in het oog dat  
ouders, die alles gedaan hebben om geheel zelfstandig én zonder enige hulp hun 
‘onterechte’ schulden afgelost hebben, nog steeds geen regeling hebben gekregen om die 
gelden naast de hoofdsom terug te krijgen. Er zijn ouders die daarvoor een erfenis 
hebben gebruikt of drie banen hebben gehad om de schulden af te betalen. Vanaf het 
begin is gesproken over een faire compensatie en aannemelijkheid. Dit is m.b.t. deze 

onterechte schulden nog steeds niet opgelost. Dit is onrechtvaardig en daar blijft de 
oudercommissie zich hard voor maken.   



 
3/ Kinderen 18+:                                                                                                                        
De oudercommissie betreurt het dat zij onvoldoende gehoor hebben gevonden, voor de 
zeer uiteenlopende situaties van kinderen onder en boven de 18 jaar, bij de 
totstandkoming van de kindregeling. De oudercommissie ziet t.a.v. de kindregeling op dit 

moment voornamelijk een rol in het signaleren van eventuele knelpunten bij de 
uitvoering van de kindregeling. Een voorbeeld: gedupeerde ouders die hun kinderen 
verzoeken hun compensatie (steuntje in de rug) aan hen over te maken, als 
genoegdoening. Het grote knelpunt wat bij ouders is ervaren was de onduidelijke 
uitvoering en planning van de kindregeling.  
 
4/ Buitenland: Ondanks alle inspanningen die worden gedaan voor gedupeerde ouders in 

het buitenland, is het beeld vooralsnog dat het een ‘achtergebleven’ groep betreft, die 
over het hoofd wordt gezien in regelgeving en communicatie. De oudercommissie blijft 
zich hard maken voor de opbouw van rechten zoals AOW en het oplossen van lacunes, 
waaronder de afwezigheid van een moratorium of andere vormen van bescherming 
aangaande schuldenproblematiek, om vervelende situaties met deurwaarders het hoofd 
te kunnen bieden.  
                                                                                         

5/ Ondernemers: De WG ondernemers van de oudercommissie heeft in het eerste 
kwartaal hard gewerkt om zicht te krijgen op de grootte van deze doelgroep en de meest 
prangende problematiek.  
 Ondernemers die failliet zijn gegaan door onoplosbare schulden. Er is bijvoorbeeld 

geld uit de onderneming gehaald om privé schulden te voldoen die zijn ontstaan als 
gevolg van de Toeslagenaffaire. Hierdoor zijn (zakelijke) belastingschulden ontstaan. 

 Ondernemers die hun bedrijf niet goed meer konden leiden/ hebben laten versloffen 
als gevolg van de Toeslagenaffaire, waardoor deze bedrijven failliet zijn gegaan of vol 
zitten met schulden. In gevallen kan hier sprake zijn van wanbestuur (een 
onrechtmatige daad), waardoor schulden hoofdelijk zijn en niet afgehandeld kunnen 
worden (anders dan via persoonlijk faillissement). 

 Ondernemers die op aandringen/ advies van de Belastingdienst faillissement hebben 
aangevraagd. 

 Ondernemers (waarvan het bedrijf nog bestaat) met – grote – schulden die 

ondersteuning ontvangen vanuit de WSNP, MSNP en BBZ (bijstand voor 
ondernemers). 
Voor deze ondernemers is een gebrek aan zelfregie het grootste ervaren knelpunt. 

 
De oudercommissie heeft in maart jl. in een gesprek met de Staatssecretaris en DG 
Herstel, aandacht gevraagd voor de problematiek van deze ondernemers. Bij dit gesprek 
was ook het IPW aanwezig, om de bij hen bekende casuïstiek in te brengen. In het 
bijzonder is gesproken over staatssteunregels die voor een aantal ondernemers met hoge 

schulden zeer belemmerend kunnen werken. Voor agrariërs, vissers en ondernemers die 
actief zijn in het internationaal goederenvervoer geldt dat de staatssteungrens lager ligt 
dan voor ondernemers in andere branches. Voor deze ouders wordt een speciaal 
contactpunt in het leven geroepen. Ook wordt onderzocht of uitzondering op deze 
staatssteunregels van toepassing kan zijn.  
 
 

Met vriendelijke groet 
Namens de ouders oudercommissie 
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